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PROTOKÓŁ  NR  XXXIV/21 
 

z obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej w Żarach kadencji 2018-2023 odbytej dnia  

25 listopada 2021 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Żarach  

przy pl. Rynek 1. 

 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie kworum. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Marian Popławski o godz. 900 witając radnych, 

Burmistrza Miasta wraz ze współpracownikami, oraz osoby śledzące przebieg sesji  

w internecie. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad sesji Przewodniczący Rady 

poinformował, że konieczne jest sprawdzenie kworum. Wobec powyższego poprosił 

radnych o potwierdzenie udziału w sesji w systemie komputerowym. 

Na podstawie wyników sprawdzania kworum w systemie Przewodniczący stwierdził,  

że na sali obecnych jest 19 radnych  wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Nieobecni radni: Marcin Grubizna i Tadeusz Płóciennik. 

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Następnie obecni na sali obrad brawami wyrazili szacunek i uznanie dla służb 

mundurowych na wschodniej granicy. 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady wraz z Burmistrzem Miasta złożyli życzenia 

jubilatowi Marianowi Popławskiemu.  

 

2. Ustalenie porządku obrad sesji 

Porządek obrad został radnym dostarczony przy zawiadomieniu o sesji. 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi lub inne wnioski do porządku obrad sesji. 

Radna J. Werstler-Wojtaszek zapytała czy można procedować p.14 i 15 bo brak jest 

uzasadnienia do uchwał.  

Wyjaśnienia w tej sprawie złożył Przewodniczący Rady przedstawiając określone zapisy 

ustawy o samorządzie gminnym i statutu gminy, a następnie poprosił obsługę prawną o 

udzielenie odpowiedzi.  

Radca Prawny K. Kaczmarska jak i mec. K. Szymański jednomyślnie stwierdzili, że 

uzasadnienie do uchwały nie stanowi części uchwały, a jego brak nie stanowi wady i 

przeszkód w procedowaniu uchwał. 

Przewodniczący stwierdził, że dalszej dyskusji w tym temacie nie będzie i przystąpił do 

realizacji następnych punktów porządku obrad sesji. 

 

3. Prezentacja rozwiązania dla lokalnego systemu gospodarki odpadami 

gwarantującego stabilność kosztów zagospodarowania odpadów w ZZO Marszów. 

Zgodnie z wcześniejszą prośbą Prezes ZZO Marszów Jacek Połomka wraz z przybyłymi 

osobami przedstawili prezentację dot. koncepcji zagospodarowania odpadów m.in. jako 

paliwo do planowanej lokalnej elektrociepłowni. 

Jako pierwszy głos w dyskusji zabrał M. Popławski, który zaproponował zorganizowanie 

osobnego spotkania w innym terminie w celu zadawania szczegółowych pytań, a dzisiaj 

proponuje tylko krótkie konkretne pytania. 
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Przewodniczący zapytał ile gmin współfinansowałoby planowane przedsięwzięcie. 

J.Połomka wyjaśnił, że udziałowcy ZZO czyli 15 gmin oraz partner publiczno-prywatny 

– realizator instalacji, która po 15 latach eksploatacji przeszłaby na własność ZZO. 

Następnie pytania zadawali radni: D. Polok, H. Majeryk, R. Dziadul, J. Werstler-

Wojtaszek, A. Lis i A. Jaworski, a odpowiedzi udzielał J. Połomka. 

Na koniec głos zabrał Z-ca Burmistrza P.Faliński stwierdzając, że zrozumiałe jest iż 

spółka szuka nowych rozwiązań i zaprasza radnych do dyskusji. Uważa jednak, że przed 

rozpoczęciem procedury winny być przeprowadzone konsultacje społeczne i ustalone 

konkretne pytania dla społeczeństwa. Sam popiera przedsięwzięcie ale uważa, że trzeba 

przekonać mieszkańców i inne gminy do tego pomysłu. 

Następnie J.Werstler-Wojtaszek zapytała, czy w tym temacie będzie podejmowana przez 

Radę uchwała czy też decyzja już zapadła. 

J. Połomka poinformował, że decyzji jeszcze nie ma. Należy ona do wspólników. 

Koszty budowy instalacji jak będzie już decyzja poniesie partner publiczno-prywatny. 

P.Faliński dodał, że uchwał w tym temacie nie będzie chyba, że intencyjne.  

 

Po wyczerpaniu głosów w dyskusji o godz. 1055 Przewodniczący ogłosił 10 minut 

przerwy w obradach. 

 

4. Informacja Burmistrza z pracy organu wykonawczego między sesjami. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona drogą elektroniczną przed sesją. 

Burmistrz Miasta dokonała uzupełnienia złożonej informacji. 

Radna J. Werstler-Wojtaszek zwróciła uwagę, że brakuje informacji dot. Święta 

Niepodległości. Podczas uroczystości kościelnych mogłyby być poczty sztandarowe ze 

szkół. Byłoby to bardziej uroczyście. 

Burmistrz Miasta wyjaśniła, że przyczyną jest m.in. okres pandemii w przyszłości temat 

zostanie rozważony. 

Innych głosów w dyskusji nie było.  

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rocznego Programu współpracy 

Gminy Żary o statusie miejskim na 2022 r. z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie.   

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

Z uwagi na błąd systemu do zliczania głosów Przewodniczący Rady ponowił głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

(Uchwała nr XXXIV/74/21) 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany ustalenia stawek 

jednostkowych dotacji przedmiotowej dla MOSRiW w Żarach na rok. 2021. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 
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Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

(Uchwała nr XXXIV/75/21) 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Wspierania 

Rodziny dla Gminy Żary o statusie miejskim na lata 2022-2024”. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

(Uchwała nr XXXIV/76/21) 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

Gminę Żary o statusie miejskim porozumienia międzygminnego obejmującego 

gminy: Gminę Żary o statusie miejskim, Gminę Żagań o statusie miejskim, Gminę 

Żary, Gminę Żagań, Gminę Iłowa. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 16 głosach „za” i 3 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXIV/77/21) 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy gruntu z dotychczasowymi dzierżawcami, których 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas powyżej 3 lat w trybie 

bezprzetargowym. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

(Uchwała nr XXXIV/78/21) 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 
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Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie.  

(Uchwała nr XXXIV/79/21) 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 

2021 r. 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna E. Gajda zapytała czy musi być powołana  i jaki jest skład komisji urbanistycznej. 

Wyjaśnienia w tej sprawie złożył Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 

Architektury – M. Iwlew. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały z autopoprawką pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 13 głosach „za”, 3 „przeciw” i 3 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXIV/80/21) 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie WPF.  

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały z autopoprawką pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 13 głosach „za”, 3 „przeciw” i 3 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXIV/81/21) 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 

Miasta Żary. 

Przewodniczący przypomniał, że przed sesją została radnym dostarczona drogą 

elektroniczną autopoprawka. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały z autopoprawką pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 14 głosach „za”, 4 „przeciw” i 1 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXIV/82/21) 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu nadawania honorowego 

obywatelstwa Gminy Żary o statusie miejskim. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 
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Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 17 głosach „za” i 2 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXIV/83/21) 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Kapituły do oceny 

wniosków o nadanie honorowego obywatelstwa Gminy Żary o statusie miejskim. 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z poprzednią uchwałą w skład Kapituły 

zostali zgłoszeni i wyrazili zgodę na uczestnictwo w niej następujące osoby: 

1) Olga Boryń – przedstawiciel Burmistrza; 

2) Jerzy Węgier – przedstawiciel honorowych obywateli; 

3) Joanna Małecka – reprezentant środowiska przedsiębiorców i biznesu; 

4) Beata Kłębukowska – reprezentant środowiska oświaty i kultury; 

5) Marcin Hakman – reprezentant środowiska sportu i turystyki; 

6) Piotr Czerwiński – przedstawiciel Rady Miejskiej (z najdłuższym stażem radnego) 

7) oraz Przewodniczący Rady. 

Przewodniczący poinformował, że głosowanie odbędzie się nad projektem uchwały z 

całym  blokiem kandydatów i zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 18 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XXXIV/84/21) 

 

16. Zatwierdzenie protokołu z XXXIII sesji Rady. 

Protokół został sporządzony i przekazany radnym wraz z materiałami na sesję. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał protokół pod zatwierdzenie. 

 

Rada zatwierdziła protokół jednogłośnie.  

 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację lub 

zapytanie.  

Radny A.Jaworski przedstawił dwie sprawy związane z: koniecznością konserwacji i 

naprawy  miejskich placów zabaw dla dzieci oraz dot. kosztów utrzymania stawu przy 

Al. Jana Pawła II. 

Więcej spraw w tym punkcie porządku obrad nie zgłoszono. 

Odpowiedzi na zgłoszone sprawy zostaną udzielone w wymaganym terminie po złożeniu 

ich na piśmie do Przewodniczącego Rady. 

 

18. Komunikaty i powiadomienia. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu H. Majeryk która poinformowała, że po sesji Rady 

na sali obrad odbędzie się spotkanie chętnych w sprawie pomocy dla mieszkańców 

wschodniego pogranicza. 
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Przewodniczący Rady poinformował, że następna sesja Rady planowana jest na 31 

grudnia 2021 r. Poprosił o dostosowanie do niej terminów posiedzeń komisji i 

przygotowania materiałów na sesję. 

Ponadto poinformował radnych o dostarczonej do Rady analizie oświadczeń 

majątkowych, która jest do wglądu w biurze Rady. 

Innych tematów nie poruszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w 

związku z czym o godz. 1155 zamknął trzydziestą czwartą sesję Rady Miejskiej w Żarach. 

 

 

Protokół sporządził:     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Jerzy Patrzykąt       

inspektor        Marian Popławski 
 

 
Uwaga! 

Przebieg sesji i pełne wypowiedzi radnych dostępne są na: 

https://user.sesje.pl/Portal/lubuskie/zarski/zary-gm 


